
Protokół nr 20/20
z drugiej części

Komisji Spraw Społecznych
Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle

w dniu 25 maja 2020 r.

Ad 1.
Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności obrad.

Otwarcia posiedzenia (o godz. 15:00), stwierdzenia prawomocności obrad i powitania
członków komisji, zastępcę Prezydenta Miasta ds. oświatowych o społeczno-gospodarczych
kierowników oraz zaproszonych gości dokonała przewodnicząca komisji Spraw Społecznych
Ewa Odulińska Obrady rozpoczęto 25 maja 2020 o godz. 15:00, a zakończono o godz. 15:40
tego samego dnia. Na statutową liczbę 8 radnych w chwili rozpoczęcia obrad obecnych było 7
członków komisji (obecność członków komisji, radni potwierdzili obecność poprzez
potwierdzenie kworum za pomocą systemu eSesja nieobecna - radna Elżbieta Kozakiewicz)
Poinformowała, że obrady komisji są prawomocne. Komisja jest przeprowadzona w trybie
określonym w art. 15zzx ustawy z dnia 2 marca 2020 r. o szczególnych rozwiązaniach
związanych z zapobieganiem, przeciwdziałaniem i zwalczaniem COVID-19, innych chorób
zakaźnych oraz wywołanych nimi sytuacji kryzysowych (Dz.U. z 2020r. poz. 374, z późn.
zm.), za pośrednictwem systemu wideokonferencyjnego Microsoft Teams (w tym w siedzibie
Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle przy ul. Grzegorza Piramowicza 32 w sali konferencyjnej nr
229). Obrady odbywały się za pomocą za pośrednictwem systemu wideokonferencyjnego
Microsoft Teams oraz systemu eSesja.

Ponadto w posiedzeniu za pośrednictwem systemu wideokonferencyjnego Microsoft Teams
uczestniczyli :

1. Wojciech Jagiełło – zastępca prezydenta miasta Kędzierzyn-Koźla;
2. Maja Dobber-Mrożek – zastępca kierownik Wydziału Polityki Mieszkaniowej Spraw

Socjalnych i Zdrowia;

Ad 2.
Przyjęcie porządku obrad.

1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności obrad.
2. Przyjęcie porządku obrad.
3. Sprawozdanie za 2019 r. z realizacji uchwały ,,Wieloletni program gospodarowania

mieszkaniowym zasobem gminy Kędzierzyn-Koźle na lata 2016-2020”.
4. Analiza przyjętego przez komisję apelu do Prezesa Rady Ministrów w przedmiocie

zagwarantowania mieszkańcom miasta Kędzierzyn-Koźle równego dostępu do
świadczeń opieki zdrowotnej.

5. Sprawy bieżące i wolne wnioski.
6. Zakończenie obrad.

Ad 3.
Sprawozdanie za 2019 r. z realizacji uchwały ,,Wieloletni program gospodarowania
mieszkaniowym zasobem gminy Kędzierzyn-Koźle na lata 2016-2020”.
Przewodnicząca komisji Spraw Społecznych Ewa Odulińska poinformowała, że komisji
zostało przedstawione pisemne ,,Sprawozdanie za 2019 r. z realizacji uchwały ,,Wieloletni
program gospodarowania mieszkaniowym zasobem gminy Kędzierzyn-Koźle na lata 2016-



2020”., przewodnicząca komisji otworzyła dyskusję, wobec braku osób chętnych do dyskusji,
przewodnicząca komisji poinformowała, że komisja Spraw Społecznych zapoznała się i
przyjęła ww. sprawozdanie.

Komisja Spraw Społecznych zapoznała się i przyjęła ww. sprawozdanie.

Ad 4.
Analiza przyjętego przez komisję apelu do Prezesa Rady Ministrów w przedmiocie
zagwarantowania mieszkańcom miasta Kędzierzyn-Koźle równego dostępu do świadczeń
opieki zdrowotnej.

Członkowie Komisji Spraw Społecznych dokonali poprawek technicznych w apelu z dnia
18.05.2020 r. zwracając się do Przewodniczącego Rady Miasta z wnioskiem o wniesienie pod
obrady najbliższej sesji Rady Miasta tj. 28.05.2020 r. następującego  projektu uchwały:

Uchwała Nr ………
Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle

z dnia……… r.

w sprawie przyjęcia apelu do Prezesa Rady Ministrów
w przedmiocie zagwarantowania mieszkańcom miasta Kędzierzyn-Koźle równego dostępu do

świadczeń opieki zdrowotnej.

Na podstawie § 22 ust. l pkt 4 uchwały nr XXIII/301/12 Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle
z dnia 28 czerwca 2012r. w sprawie Statutu Gminy Kędzierzyn-Koźle (Dz. Urz. Woj.
Opolskiego z 2019 r. poz. 1408, z poźn zm.1)), Rada Miasta Kędzierzyn-Koźle uchwala, co
następuje:

§ l. Przyjmuje się apel do Prezesa Rady Ministrów w przedmiocie zagwarantowania
mieszkańcom miasta Kędzierzyn-Koźle  równego dostępu do świadczeń opieki zdrowotnej, w
brzmieniu ustalonym w załączniku do niniejszej uchwały.

§ 2. Apel, o którym mowa w § 1, przekazuje się:

1) Prezesowi Rady Ministrów;
2) Posłom i Senatorom Ziemi Opolskiej;
3) Marszałkowi Województwa Opolskiego;
4) Wojewodzie Opolskiemu;
5) Staroście Powiatu Kędzierzyn-Koźle
6) Radzie Powiatu Kędzierzyn-Koźle

§ 3. Wykonanie uchwały powierza się Prezydentowi Miasta Kędzierzyn-Koźle.

§ 4. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia i podlega ogłoszeniu na stronie podmiotowej
Urzędu Miasta Kędzierzyn-Koźle w Biuletynie Informacji Publicznej.
________________________________________
1) zmiany tekstu jednolitego wymienionej uchwały zostały ogłoszone w Dz. Urz. Woj.
Opolskiego z 2020 r. poz. 1439.



Załącznik do uchwały Nr ........ .
Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle
z dnia …………………. 2020 r.

Apel radnych Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle do Premiera Rządu RP,
Parlamentarzystów Ziemi Opolskiej, Marszałka Województwa Opolskiego i
Wojewody Opolskiego zagwarantowania mieszkańcom miasta Kędzierzyn-

Koźle  równego dostępu do świadczeń opieki zdrowotnej.

W poczuciu wspólnej odpowiedzialności za bezpieczeństwo mieszkańców Kędzierzyna-

Koźla i powiatu, apelujemy do przedstawicieli władz centralnych, regionalnych oraz

Parlamentarzystów Ziemi Opolskiej, aby wsparli swym autorytetem proces zagwarantowania

mieszkańcom miasta Kędzierzyn-Koźle  równego dostępu do świadczeń opieki zdrowotnej.

Starostwo Powiatowe Kędzierzyn-Koźle  i Rada Powiatu Kędzierzyn-Koźle, odpowiedzialni

za bezpieczeństwo  zdrowotne mieszkańców powiatu, nie wykazują nawet inicjatywy, aby w

ramach swoich kompetencji podejmować decyzje mające na celu poprawę obecnej sytuacji

zabezpieczenia medycznego.

W związku z przekształceniem Powiatowego Szpitala Zespolonego przy ul. Franklina Delano

Roosvelta 2 w Kędzierzynie-Koźlu w Jednoimienny Szpital Zakaźny, mieszkańcy naszej

Gminy i całego Powiatu zostali pozbawieni opieki medycznej w zakresie lecznictwa

szpitalnego i specjalistycznego.

Powiatowy szpital w Kędzierzynie-Koźlu jako jedyny w regionie zapewniał opiekę lekarską

dla ponad 100 tys. pacjentów, dziś pełniąc ważną funkcję szpitala dla chorych na COVID –

19 został wyłączony z systemu opieki absorbując jednocześnie większość zasobów ludzkich

medyków co uniemożliwia bądź utrudnia organizacje alternatywnych ośrodków pomocy

lekarskiej.

Samorząd miasta Kędzierzyn-Koźle uważa, że decyzja o przekształceniu szpitala

powiatowego w Kędzierzynie-Koźlu była błędna i apeluje o przywrócenie funkcji

kędzierzyńsko-kozielskiemu szpitalowi i przeniesienia szpitala jednoimiennego w lokalizację,

w której będzie możliwe zapewnienie alternatywnych usług – np. miasto Opole gdzie istnieje

możliwość równoległego funkcjonowania innych szpitali.

Informujemy Pana Premiera, że mieszkańcy gminy Kędzierzyn-Koźle po wyłączeniu

powiatowego szpitala nie mają zapewnionego równego dostępu do świadczeń opieki

zdrowotnej.

W sytuacji podjęcia innych niż proponowane decyzje, dla zapewnienia minimum opieki

niezbędne jest stworzenie SOR-u zastępczego w szpitalu przy ul. Judyma 4.



Pamiętać należy, iż Kędzierzyn-Koźle jest gminą z ciężkim przemysłem, w tym chemicznym,

który stwarza dodatkowe zagrożenie dla zdrowia. Ponadto około 25% mieszkańców jest w

wieku senioralnym, cierpiących często na dolegliwości kardiologiczne, czy neurologiczne.

Zbliża się okres letni, okres upałów, kiedy to te dolegliwości mogą się nasilać. Obecnie nasi

mieszkańcy zmuszeni są do korzystania z pomocy w szpitalach powiatów ościennych.

Niestety, dla wielu z mieszkańców, w tym, w szczególności nie posiadających własnych

środków transportu, dojazd taki jest wprost niemożliwy. Zaś w przypadku braku karetki, bądź

zbyt długiego oczekiwania na jej przyjazd, na pomoc może być za późno.

Ad 5.
Sprawy bieżące i wolne wnioski.

Radna Hanna Białas zapytała o sprawę dot. mieszkań komunalnych, zastanawia się czy nie
należy przemyśleć podniesienia metrażu przypadających na mieszkania socjalne, gdyż ten
metraż jest abstrakcyjny. Radna zapytała  czy w związku z dużą ilością mieszkań
komunalnych o dużym metrażu dużych nie wyremontowanych, które osoby z przydziału nie
będą w stanie wyremontować, radna zaproponowała wprowadzić program mieszkań do
remontu będą trudne do zagospodarowania. Czy może wnieść  mieszkania komunalne do
programu dotyczącego przydzielania mieszkań do remontu.

Przewodnicząca komisji Ewa Odulińska wyjaśniła radnej Hanna Białas, że gmina posiada taki
program mieszkań do remontu, można go realizować.

Prezydent Wojciech Jagiełło wyjaśnił radnej, że może się wydawać, że gmina proponuje mały
metraż, dlatego wyjaśnia, że gmina posiada określoną ilość mieszkań komunalnych, oraz
określoną ilość środków finansowych, w zakresie tych środków, gmina może remontować
mieszkania. I skutecznie przekazywać mieszkania mieszkańcom spełniającym warunki, np.
przegęszczenie chociażby przemieszczenie. Jeżeli zwiększy się chociaż o metr
tę powierzchnię mieszkalną, to kolejka stanie długa. A jeżeli zwiększymy w sposób znaczący
metraż i dochód to lista będzie długa, gdyż 1000 osób spełni i nigdy ludzie nie otrzymają
mieszkań. Efekt  był taki, że mieszkańcy  spełniali kryterium i wpisywali się na długą listę.
Gmina musi przyjąć założenie, że mieszkanie na czas nieoznaczony są dla osób które mają
bardzo ograniczoną przestrzeń życiową. Należało również ustalić kryterium dochodowe,
proponowane kryterium dochodowe są wysokie. Nie proponuje zmiany kryterium metrażu.
Bo inaczej będzie duża frustracja osób które spełniają kryteria a będą czekali w długiej
kolejce na listach oczekujących.

Gmina musi przyjąć założenie, że mieszkanie na czas nieoznaczony są dla osób które mają
bardzo ograniczoną przestrzeń życiową. Należało również ustalić kryterium dochodowe,
proponowane kryterium dochodowe są wysokie. Nie proponuje zmiany metrażu.  Bo inaczej
będzie duża frustracja osób które spełniają kryteria a będą czekali w długiej kolejce na listach
oczekujących.

Przewodnicząca komisji Ewa Odulińska, że kryteria dot. mieszkań nieoznaczonych były
wielokrotnie analizowane. Obecnie przyjęte kryteria są dobre, w stosunku ilości mieszkań.
Mieszkania na czas nieoznaczony podlegają wykupowi. Można złożyć wniosek o wykup
mieszkań. Gmina jest zobowiązana rozporządzeniem i ustawami do zapewnienia mieszkań



socjalnych, dla mieszkańców najuboższych, w trudnej sytuacji życiowej lub bezdomnym.
Różnie bywa z mieszkaniami na czas nieoznaczony.

Radna Halina Mińczuk wyjaśniła, że w zeszłej kadencji komisja po przeprowadzanej
głębokiej analizie zawnioskowała o podniesienie kryterium dochodowego, gdyż było zbyt
niskie.

vocem Przewodnicząca komisji Ewa Odulińska poinformowała, że kryterium dochodowe
zostało podniesione gdyż wzrosła płaca minimalna i średnia krajowa, wieć trzeba było
podnieść kryterium dochodowe, musi to być normalizowane. Ale mimo wszystko odczucie w
społeczeństwie i tak będzie różne, że trochę brakuje, aby spełnić kryterium.

Prezydent Wojciech Jagiełło wyjaśnił radnej, że jest to kwestia pieniędzy, albo gmina będzie
przeznaczać znaczące środki na remont mieszkań albo będziemy stwarzać warunki dla tych
nielicznych, które tego potrzebują. Można stworzyć inne kryteria ale potrzebne są znaczące
kwoty.

Radna Hanna Białas zapytała o duże mieszkania powyżej 130 m2 które można oddać w
zamian za remont.

Przewodnicząca komisji Ewa Odulińska wyjaśniła radnej Hanna Białas, że gmina posiada taki
program mieszkań do remontu, można go realizować.

Prezydent Wojciech Jagiełło wyjaśnił radnej, że jest to możliwość stworzona ustawa, że poza
tym kryteriami z przyjętymi przez gminę,  można się ubiegać o mieszkania powyżej 80 m2,
kiedy są w zasobie. Jeżeli ktoś spełni kryteria i dochodowe i metrażowe, to może się ubiegać
o mniejsze mieszkania do remontu ale po spełnieniu tych kryteriów, oraz musi pozostawać na
liście.

Radna Hanna Białas zapytała o mieszkania powyżej 130 m2. Czy wtedy trzeba spełniać
kryteria. Bo remont może być kosztowny.

Prezydent Wojciech Jagiełło wyjaśnił radnej, że to dot. mieszkań powyżej 80 m2. Nie trzeba
spełniać kryteriów.

Radna Hanna Białas zapytała o listę tych mieszkań powyżej 80 m2.

Prezydent Wojciech Jagiełło wyjaśnił nie ma takiej listy mieszkań. Mieszkania muszą być
wytypowane.

Radna Hanna Białas poinformowała, że może taka lista jest w planie.

Przewodnicząca komisji Ewa Odulińska, w związku z poruszonym przez radną Hannę Białas
tematem uważa, że komisja powinna otrzymać analizę i zestawienie, ile i jakich  mieszkań
jest, gdyż temat zostało otwarty. Wtedy można składać wnioski oraz przeanalizować tę
informację.

Radna Halina Mińczuk poinformowała, że temat został otwarty.

Prezydent Wojciech Jagiełło jeżeli komisja uzna, że konieczne są zmiany, zobowiązał się, że
na kolejną komisję zostanie przygotowana dokładna i pełna informacja, tj. analizę jaki jest
stan prawny oraz jakie gmina posiada zasoby. Informacja zostanie przygotowana jak
najszybciej.



Przewodnicząca komisji Ewa Odulińska, poprosiła o przedstawienie tej analizy komisji na
kolejny miesiąc.

Radna Hanna Białas zaproponowała omówić ten temat dopiero w miesiącu sierpniu lub
wrześniu.

Zakończenie obrad.

Przewodnicząca komisji Spraw Społecznych Ewa Odulińska podziękowała za aktywne
uczestnictwo w posiedzeniu i o godz. 18:04 zamknęła drugą cześć posiedzenia Komisji Spraw
Społecznych Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle.

PRZEWODNICZĄCA KOMISJI

Ewa Odulińska (-)

Spisała
A. Dworaczek


